
 

Konkrétní termíny budou stanoveny dohodou vždy na předchozím jednání pléna nebo větší koncentraci MAS. Další 
jednání KS MAS – červen Lípa pro venkov. 

Program: 

1. Přivítání a představení domácí MAS 

2. Kontrola zápisu z minulého jednání KS MAS 

3. Zpráva z jednání výboru NS MAS dne 16. 6. 2014 (M. Oliva) 

4. Příprava období 2014–2020 (V. Pošmurný) Metodika tvorby  integrovaných nástrojů a Manuál pro 

SCLLD – verze pro vládu 

5. Členské příspěvky v NS MAS na rok 2015 – návrh řešení od každé MAS 

6. Informace z jednání Výboru Regionální rozvoje Sk: S3, ITI PMO a Inovační park v D. Břežanech 

7. PRV – podpora MAS formou projektu spolupráce ‐ jaké téma pro MAS v Sk by bylo výhodné, kolik 

MAS půjde? 

8. Semináře k SCLLD v říjen ‐ listopad, která MAS zorganizuje? 

9. Hodnocení Fondů Sk > návrh od KS MAS do 15.8. 

10. Země  živitelka  >  Kdo  vůbec  pojede?  (zatím  Pošembeří  +  Říčansko) Máme  tam  rezervované  tři 

stánky, jaké společné interaktivní téma? 

11. Modlitba za domov 2014 > příprava > kdo se zapojí? 

12. Regionální  produkty  do  příspěvkových  organizací  Sk  ‐  stav  přípravy  vitrín,  realizace  atd.  (M. 

Pošíková) 

13. Různé 

 
Jednání bylo zahájeno v 10:15 
 

1. Přivítání a představení domácí MAS 
Přítomné mimo manažera MAS Radka Tvrdíka přivítal předseda MAS Lípa pro venkov Ondřej Havlovic a 
místopředseda Zdeněk Nácovský. Představili fungování MAS, pochválili spolupráci mezi MASkami. 
 

2. Kontrola zápisu z minulého jednání KS MAS 
 
Šilpoch – CSV  
Vesnice roku – více prezentovat systém soutěže a do příštího roku více odpropagovat mezi obcemi 
v rámci MAS. 
Apelovat na vyplácení odměn 
 

čtvrtek 26. června 2014 v 10:00 – 14:00 hodin

Místo MAS Lípa pro venkov, Zbraslavice – Pančavský mlýn 

Termín 

Zápis z  

jednání Pléna KS MAS Středočeského kraje



3. Zpráva z jednání výboru NS MAS dne 16. 6. 2014 (M. Oliva) 
Místopředseda KS MAS Sk odkázal všechny zástupce MAS, aby průběžně sledovaly web NAS MAS ČR, 
kde jsou pravidelně zveřejňovány jak různé informace z NS, tak i zápisy z jednání Výboru NS. 
 
Z posledního jednání tudíž pouze informativně upozorňuje na: 
‐ Činnost zástupce NS MAS ČR v rámci Antibyrokratické komise (ABK) MZe 
‐ Příprava opatřeni PRV 2007‐13 na podporu dalších aktivit MAS v období 2014‐15 
‐ Metodika pro standardizaci MAS 
‐ Informace o přípravě PRV a nastavení standardů MAS pro období 2014‐2020 
‐ Semináře k metodě LEADER – podzim (říjen – listopad) 2014 v rámci jednotlivých NUTS II 
‐ Informace o plánovaných konferencích a propagačních akcích: 

‐ 2nd LAG SUMMER FESTIVAL 2014 (4. – 6. 7. Chorvatsko) 
‐ Země živitelka (28. 8. – 2. 9. České Budějovice) 

‐ Nová pracovnice sekretariátu NS MAS – Veronika Foltýnová (1. 7. 2014 – 31. 6. 2015) 
‐ Info ke Smlouvě s Českou spořitelnou – Rámcová smlouva se vztahuje na řádné účty, nikoliv podúčty 
 
 

 4. Příprava období 2014–2020 (V. Pošmurný) Metodika tvorby integrovaných nástrojů a 
Manuál pro SCLLD – verze pro vládu 
Jednání  Rady  pro  fondy  –  zde  vystoupení  pana  předsedy  Wintera  s  tím,  že  až  se  vrátí  DoP  s 
připomínkováním EK, aby byly upraveny úkoly CLLD k podpoře mikropodniků a vzniku pracovních míst 
=> momentálně není nastaven nástroj pro realizaci a  tím pádem nelze plnit zadané úkoly. Pošmurný 
doplnil, že do Metodiky pro  integrované nástroje byl ze strany MPO v rámci připomínkování zahrnut 
úkol na spolupráci MAS, firem a škol, což je nelogické míchání více aktivit. Vznikl návrh memoranda ze 
strany MPO, NS MAS reagovala, že návrh MPO není ze strany NS MAS akceptovatelný a bude upraven 
a připomínkován. Pozitivní zpětná vazba zazněla od Romana Hakena, náměstkyně Beneš Špalkové za 
MZe a pana Netolického za AK =>  tlak na  to, aby se  ještě diskutovalo zapojení CLLD do MPO. Žádné 
závěr y z Rady nejsou, ale bude provedena kontrola, aby do zápisu Rady bylo uvedeno, že jsme na výše 
uvedené jako NS MAS upozorňovali. 
 
K MPIN nebude bodové hodnocení výběru strategií, ale posouzení ano/ne. MMR zatím nehodlá SCLLD 
selektovat, ale posuzovat. V rámci MPIN je pro strategie vložen a podmínka vytvoření analýzy rizik – za 
NS MAS  vznesena  připomínka,  že  k  této  části  není  opora  v  nařízení.  Zázemí  pro  sociální  podniky  v 
kombinaci se zaměstnaností v tomto OP. Platba režijních výdajů MAS při administraci  je přikloněna k 
IROP. 
 

5. Členské příspěvky v NS MAS na rok 2015 – návrh řešení od každé MAS 
Dvořák ‐ V členských příspěvcích nemám problém dát 20 tisíc ročně. 
Tvrdík – bylo by dobré udržet současné služby poskytované NS MAS v letošním roce, cílem by mělo být 
zaměřit práci sekretariátu NS MAS v sestavě 4 osoby na operační program, tedy co osoba to program + 
tajemnice. 
Pošíková – současný servis NS MAS je velmi dobrý, je třeba zachovat, souhlasí s návrhem R. Tvrdíka 
Dvořák – zajímavé by bylo řešení prostřednictvím krajských „tajemníků“ s jejich specializací na OP. 
Vaňková – je třeba se držet při zemi a pamatovat, že každá administrativa si po svém vytvoření již sama 
generuje práci a vytváří si sama úkoly, které je třeba plnit => je tedy třeba primárně analyzovat potřeby 
a  pak  teprve  obsazovat místa. Mnohá  práce  se  dá  jako  v současné  době  dělat  „dobrovolnicky“  na 
úrovni MAS tak, aby se MAS pravidelně v plnění úkolů střídaly  (rozdíl od současné podoby, kdy  je to 
navaleno na pouze jednu MAS a ostatní toho využívají). 
 

6. Informace z jednání Výboru Regionální rozvoje Sk: S3, ITI PMO a Inovační park v Dolních 
Břežanech 
V rámci jednání lze MAS upozornit na tyto 3 body: 

a) Projednání Přílohy Středočeského kraje k S3 strategii ČR: 
Jedná  se  o  vytvoření  strategie,  která  bude  „na  míru  šitá“  konkrétním  podmínkám  a  potřebám 
jednotlivých regionů. EU chce prostřednictvím RIS3 strategií dosáhnout toho, aby finanční prostředky 



na výzkum a vývoj byly směřovány do konkurenceschopných oblastí s vysokým inovačním potenciálem, 
které budou motorem ekonomického růstu země, resp. regionu. 
Existence RIS3 strategie  je podmínkou pro čerpání evropských dotací. Jinými slovy, pokud chce Česká 
republika v následujících sedmi letech čerpat z Evropského fondu regionálního rozvoje (ERDF) finanční 
prostředky určené na výzkum, vývoj a inovace, musí existovat inteligentní inovační strategie (RIS3). 
Středočeský anex  S3 by měl být předložen Zastupitelstvu  ke  schválení  v  září 2014, přičemž předtím 
musí být materiál projednán v Krajské radě pro konkurenceschopnost a v Radě SK. První projekty by 
měly být předkládány na začátku příštího roku. 
Ministerstva, která se S3 strategií zabývají, přepokládají tři možnosti: 
1) K – krajská intervence, opatření, aktivity – kraj by měl různé projekty předkládat a sám a 
přerozdělovat finanční prostředky (u této varianty také platí dofinancování) 
2) N – národní – podobně jako u kraje, jen vše na národní úrovni 
3) N + K – národní + krajská – z každého kraje bude vybrán jeden projekt, který si kraj sám doporučí, a 
ten bude podpořen 
Předběžně se počítá s dofinancováním od krajů ročně v řádech desítek mil. Kč. Předběžný návrh 
specializace kraje – znalostních domén pro S3: 

‐ Výroba dopravních prostředků 
‐ Elektronika a elektrotechnika 
‐ Biotechnologie/Life‐sciences 
‐ Chemický průmysl (bez farmacie) 
‐ Strojírenství a zpracování kovů 
‐ Potravinářský průmysl 
‐ Výzkum a vývoj v oblasti přírodních a technických věd 
‐  
b) ITI (Integrovaná územní investice) pražské aglomerace – informace o stavu přípravy 

Jedná se o nový nástroj pro uplatňování územní dimenze, navržený Evropskou komisí pro programové 
období 2014‐2020. Výchozími dokumenty jsou Strategie EU 2020 a návrhy nařízení Evropské komise. 
Jde o zdůraznění role měst a metropolitních oblastí (města jako nové póly růstu a motory rozvoje). 
Budou vyčleněny finanční prostředky pro rozvoj vybraných metropolitních oblastí (ITI). Vzniknou velké 
integrované  projekty  strategické povahy. Dále bude umožněno naplánovat  a  realizovat  investice  ve 
vymezeném území komplexně bez ohledu na to, ze kterého operačního programu nebo prioritní osy 
jsou financovány. Nástroj ITI bude uplatňován ve všech operačních programech. Strategie regionálního 
rozvoje  vyčlenila  7  metropolitních  oblastí  (Pražská,  Brněnská,  Ostravská,  Plzeňská,  Ústecko‐
chomutovská, Hradecko‐pardubická, Olomoucká).  
Pražské ITI obsahuje dva typy regionů: 
‐ Praha – jádro (více rozvinutý region) Spolufinancování projektů 50 % 
‐ Středočeský kraj – zázemí (méně rozvinutý region) Spolufinancování projektů 15 % 
Celková alokace pro české ITI dosahuje dle prozatímních jednání 65 mld. Kč pro programové období 
2014‐2020. 
Dne 19. 6. 2013 bylo podepsáno Memorandum o spolupráci hl. m. Prahy a Středočeského kraje 
primátorem Tomášem Hudečkem a hejtmanem MVDr. Josefem Řihákem. 
Na základě Memoranda stanovena 3 základní témata: 
‐ doprava 
‐ životní prostředí 
‐ regionální školství 
 

c) STAR – Středočeský region inteligentní specializace 
Projektu STAR – region rozvinuté vědy a technologií. Jedná se o území o rozloze 6km2 zahrnující osu 
Dolní Břežany – Hodkovice – Vestec. Území se nachází ve Středočeském kraji, ale na okraji Prahy, což je 
výhodná geografická poloha. K dalším výhodám území patří perfektní dopravní spojení – (mezinárodní 
letiště,  evropská dálniční  síť  (R1), plánované metro D  v  Praze),  kvalitní doprovodná  infrastruktura  ‐ 
nabídka  bytů,  služeb,  volnočasových  aktivit,  kancelářských  ploch,  apod. Nachází  se  zde  již  existující 
průmyslová zóna. STAR je sídlem významných vědeckých infrastruktur, center excelence ELI a BIOCEV a 
buduje infrastrukturu pro inovační podnikání a transfer technologií (Inovační centrum InnoCrystal, CITT 



(ELI & HiLASE), CITT BIOCEV, KNIGHTS a.s. apod.). STAR přitahuje další významné  investice v oblasti 
biotechnologií, materiálových věd, optiky a laserových technologií a v souvisejících oblastech (projekty 
Czechbio, Apronex, Exbio, a řada dalších v přípravě). Do STAR již dnes investováno téměř 13 miliard Kč 
v oblasti R&D a  inovací. Všichni tři starostové chtějí území dále rozvíjet a aktivně přilákat firmy (nyní 
např. Japonci). Cílem je vznik husté sítě navazujících firem. Pro úspěšný rozvoj projektu STAR je nutná 
institucionální podpora, především Středočeského kraje. 

 
7. PRV – podpora MAS formou projektu spolupráce 
jaké téma pro MAS v Sk by bylo výhodné, kolik MAS půjde? 
Dvořák ‐ Projekty spolupráce MAS SK ‐ rozdělit na 2 ‐ 3 projekty v rámci kraje, přece jenom 20 a více 
MAS na jeden projekt je moc. Máme odlišné záměry a aktivity, tak bych to skutečně viděl tak po 7 MAS 
na projekt. 
 

8. Semináře k SCLLD v říjen – listopad 
Která MAS zorganizuje? 
Dvořák ‐ Seminář SCLLD ‐ viděl bych jako ideální nějakou MAS poblíž Prahy. Případně bychom mohli 
zkusit domluvit prostory na krajském úřadu. 
Po diskusi se k pořádání semináře přihlásila MAS Říčansko s tím, že bude jistě potřeba i pomoci od 
okolních MAS. Úkolem bude pouhé vytvoření zázemí, náplň bude vytvořena ze strany NS MAS. 
 

10. Země živitelka 
Kdo vůbec pojede? (zatím Pošembeří + Říčansko) Máme tam rezervované tři stánky, jaké společné 
interaktivní téma? 
 

11. Modlitba za domov 2014 – příprav 
Kdo se zapojí? 
Dvořák ‐  Modlitba za domov ‐ letos bychom možná mohli, záleží na termínu 
Modlitba za domov: 
Koncepce zůstává stejná jako minulé roky. Téma RODINA 
Výtvarná soutěž pro děti a mládež (zadání v příloze) a 3 dny programu: 
‐ 27. 10. 2014 18.00 Ekumenická slavnost v katedrále 
‐ 28. 10. 2014  
* 9.00‐14.00 Duchovně‐kulturní festival Komunitní centrum Matky Terezy Praha 11, možnost účasti 
výrobce s drobným prodejem, spíše jídlo – jen stůl ve vnitřních prostorách, přenos On‐line televize, 
koncert Javory a Ulrychovi, modlitby za rodiny, workshopy a aktivity pro děti 
* 15.00‐16.30 Přímý přenos ČT, nám. Jiřího z Poděbrad kostel Nejsvětějšího srdce Páně 
Hudba Spirituál Kvintet a Musica Bohemica, hosté Tomáš Sedláček, Rut Kolínská, Ester Janečková, 
Vladimír Kořen, Ester Janečková, Helena Třeštíková 
‐ 3.11.2014 13.00‐18.00 Konference MAS, Arcibiskupství pražské Praha 1 
 
Celá akce probíhá pod záštitou Ivany Zemanové, manželky prezidenta ČR. Vstup všude je zdarma. 
Akci pro NS MAS ČR organizuje MAS Říčansko, ale bude se prezentovat jako akce všech středočeských 
MAS. Prosíme o aktivní účast, alespoň na konferenci! 
Úkoly pro MAS: 

 Prosíme o vytipování/spoluzajištění reprezentačních dárků za MASky pro Arcibiskupa a 
předsedu Ekumenické rady církví, drobnější dárky pro přednášející a biskupy.  

 Prosíme o přivezení vašich regionálních produktů na konferenci (na raut). 

 Spolupráce s propagací akce a výtvarné soutěže. 

 Tipy na přednášející na konferenci – zajímavé osobnosti do diskuze (ne prezentace obcí nebo 
projektů!) na téma Prorodinná strategie, Komunitní život… 

 
SPOLUPRÁCE SE SÍTÍ MATEŘSKÝCH CENTER 
MAS Říčansko v rámci Modlitby za domov jedná se Sítí mateřských center o.s. L. Třeštíková 
předjednala možnost spolupráce NS MAS ČR se Sítí mateřských center, paní Rut Kolínskou. Dále bude 
řešeno s O. Špikovou. 



 

12. Regionální produkty do příspěvkových organizací Sk (M. Pošíková) 
Stav přípravy vitrín, realizace a další jsou v řešení. 
 

13. Různé 
Další jednání pléna se uskuteční v MAS Mezilesí v pátek 12. září 2014 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 13:45 
Zapsal: M. Oliva dle podkladů V. Pošmurného 


